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Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Jó reggelt kívánok! Üdvözlöm az Országos Választási Bizottság ülésén megjelenteket, a 

Választási Iroda vezetőjét és tagjait, a Választási Bizottság tagjait. Megállapítom, hogy a 

bizottság részéről 7 fővel vagyunk jelen, így határozatképesek vagyunk. A tervezett napirendi 

pontjaink a következők lennének. 1. országos népi kezdeményezés támogatására összegyűjtött 

érvényes aláírások számának megállapítása; 2. országos népszavazási és népi 

kezdeményezések elbírálása; 3. Egyebek. Kérdezem, hogy van-e valakinek a napirenddel 

kapcsolatban észrevétele, javaslata? Ha nincsen, akkor kérem, fogadjuk el. Köszönöm szépen. 

Megállapítom, hogy 7 szavazattal a napirendet elfogadtuk.  

 

Napirend 

 

I. Országos népi kezdeményezés támogatására összegyűjtött érvényes aláírások 

számának megállapítása 

II. Országos népszavazási és népi kezdeményezések elbírálása 

III. Egyebek 

 

Megkérem Jackli Tamás urat, hogy az első napirendi pontot szíveskedjen röviden felvezetni. 

Köszönöm szépen.  

 

I. Országos népi kezdeményezés támogatására összegyűjtött érvényes aláírások 

számának megállapítása 

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag  

Tisztelt Választási Bizottság! A testület 169/2011. számú határozatával hitelesített egy 

országos népi kezdeményezés aláírásgyűjtő ívet, ami alapján megtörtént az aláírások 

összegyűjtése, azokat május 1-jén a kezdeményező leadta, és május 2-án az Országos 

Választási Bizottság 62/2012. számú határozatával elrendelte az aláírások ellenőrzését. Ez az 

ellenőrzés megtörtént. Erről az Országos Választási Iroda vezetője a jelentést az anyagba 

becsatolta, és tájékoztatja Önöket arról, hogy eredményes volt az aláírás-ellenőrzés. A szokott 

módszerrel, tehát matematikai mintavétellel történt ellenőrzés során megállapítható, hogy az 

aláírások száma a törvényben előírt 50 ezret meghaladja, 99%-os valószínűséggel 

megállapítható, hogy az érvényes aláírások száma 94 910 és 97 167 között szerepel. Ezek 

alapján javasoljuk, hogy az Országos Választási Bizottság döntsön az aláírások 

érvényességéről, állapítsa meg, hogy az érvényességhez meghatározott számot elérték az 

aláírások, illetve ezen kívül rendelkezzen arról, hogy a jogerőre emelkedést  követő 30 nap 

elteltével az aláírásgyűjtő ívek pedig kerüljenek megsemmisítésre, illetve amikor jogerőssé 

válik a döntés, erről a tájékoztatás történjen meg az Országgyűlés elnöke felé.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Kérdezem, hogy mindenkinek rendelkezésére áll-e a jelentés? Van-e azzal, 

vagy az elhangzottakkal kapcsolatban valakinek észrevétele, véleménye? Ha nincsen, akkor 

az anyagban van egy határozat-tervezet, amelynek a lényege az, hogy megállapítjuk, hogy a 

népi kezdeményezés támogatására összegyűjtött érvényes aláírások száma meghaladja a 

népszavazási törvény 1. § (1) bekezdésében foglalt, az országos népi kezdeményezés  

érvényességéhez meghatározott számot, az ötvenezret. Amennyiben valaki a határozat-
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tervezettel egyetért, kérem, hogy szavazzon. Köszönöm szépen. Megállapítom, hogy 7 

szavazattal egyhangúlag a határozatot elfogadtuk, és az előbbiekben elhangzottak szerint 

fogunk azt követően is eljárni. Nézzük a második napirendet.  

 

II. Országos népszavazási és népi kezdeményezések elbírálása 
 

Dr. Jackli Tamás OVI tag  

Tisztelt Bizottság! A 2. napirend országos népi kezdeményezés aláírásgyűjtő ívének 

hitelesítése. Az Árkádia Fényeinek Spirituális Egyháza képviseletében, dr. Őrlős Gábor  

ügyvéd nyújtotta be a kérelmet. Az aláírásgyűjtő ív a formai követelményeknek eleget tesz, 

azon a következő kérdés található:    

 

1.  „Alulírottak országos népi kezdeményezést támogatunk annak érdekében, hogy az 

Országgyűlés a 2011. évi CCVI. törvény 14. §-ának megfelelően döntsön az Árkádia 

Fényeinek Spirituális Egyháza 4600 Kisvárda, Virágh Ferenc utca 58; Fővárosi 

Bíróság 179. szám alatt nyilvántartásba vett, jelenleg alapcélként vallási 

tevékenységet végző egyesület egyházként való elismerése kérdésében.” 

 

Tájékoztatom a Tisztelt Bizottságot, hogy bár eredetileg a kivonatot a kérelmező nem csatolta 

be, időközben azt pótolta, azt az anyagban mellékeltük, tehát a bizottság által megkívánt 

dokumentum is rendelkezésre áll.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Megállapítható tehát, hogy az aláírásgyűjtő ív a követelményeknek 

megfelel, és a szervezet becsatolta a szükséges okiratokat, amit hasonló esetben elvárunk. Az 

iratok rendelkezésre állnak. Kérdezem, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az ügy 

kapcsán? Ha nincsen, akkor szavazásra tenném fel a kérdést. Ki az, aki a népi 

kezdeményezésben foglalt kérdést támogatja? Köszönöm szépen. Ezt egyhangúlag 

elfogadtuk.  

 

I. Egyebek 

 

1. Várnai Sándor, a Baranyajenői Roma Nemzetiségi Önkormányzat képviselőjének 

beadványa 

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag 

Tisztelt Bizottság! Május 11-én e-mailen érkezett egy megkeresés az Országos Választási 

Bizottsághoz, a Baranyajenői Roma Nemzetiségi Önkormányzat egyik képviselője élt 

kérdésekkel a bizottság felé. Az egyik képviselő mandátum jutásához, illetve a kisebbségi 

önkormányzat, illetve nemzetiségi önkormányzat törvényes működésével kapcsolatban tesz 

fel kérdéseket. Álláspontja az irodának az, hogy mivel itt működési, törvényességi 

kérdésekről van alapvetően szó, ezért célszerű lenne a Baranya Megyei Kormányhivatal 

főigazgatóját megkeresni, hogy először is vizsgálja ki a törvényes működést, és ha szükséges, 

akkor az illetékes szerveket keresse meg. Mivel helyi ügyről van szó, itt a HVB-nek - és nem 

az OVB-nek - lehet, mint választási szervnek intézkedési joga és kötelezettsége.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Van-e valakinek ezzel kapcsolatban kérdése, észrevétele? Ha nincsen, 

akkor egy ilyen tartalmú levél megy ki természetesen azzal, hogy a beadványozót értesítjük az 
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intézkedésünkről röviden. Kérek egy támogató szavazást. Köszönöm. Megállapítom, hogy ezt 

egyhangúlag tudomásul vette a testület.  

 

2. Az OVI tájékoztatója 

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag 

Egy ügy maradt a végére. Az OVB 60/2012. számú határozatával jóváhagyott egy 

aláírásgyűjtő ívet, mely alapján jelenleg is folyik a gyűjtés. Az egyik gyűjtő közvetlenül a 

részünkre küldte el az ívet és nem a kezdeményezőnek. Mivel az íveket nem a kezdeményező 

juttatta el nem vagyunk jogosultak azokat kezelni, így a kezdeményezőnek eljuttatni sem, 

ezért javasoljuk azok megsemmisítését, mivel azok személyes adatokat tartalmaznak. 

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük a tájékoztatást, és egyetértve az elhangzottakkal, felkérjük az Irodát, hogy 

semmisítse meg az íveket. Ezzel mindent, a mai napra rendelt dolgot meg is tárgyaltunk. Az 

ülést bezárom. Köszönöm mindenkinek a megjelenést.    

 

 

k.m.f. 

 

 

 dr. Bordás Vilmos s. k. 

 elnök   
 


